



Еженедельник новостей МДС

События за 5 – 11 июня 2017 г.

7 июня

Государство поддержало бизнес: недропользователи смогут работать, не тратя время на бюрократию

Президент КР Алмазбек Атамбаев подписал Закон «О внесении изменений в некоторые законодательные акты в сфере землепользования». Принятый закон, в частности, предусматривает поправки в Закон «О переводе (трансформации) земельных участков», которые исключают необходимость трансформации земель. Поправки были инициированы Министерством юстиции КР при поддержке Госагентства по геологии и минеральным ресурсам (в настоящее время Госкомитет промышленности, энергетики и недропользования КР), Министерства экономики и Госагентства охраны окружающей среды и лесного хозяйства КР. МДС приложил немало усилий для продвижения этой инициативы. Во время общественных обсуждений законопроекта МДС представил свои предложения по экономической целесообразности освобождения недропользователей от обязательств по трансформации земель. Наши эксперты участвовали в многочисленных дискуссиях по этому законопроекту на разных уровнях и в различных комиссиях и рабочих группах. Отрадно, что мнение бизнес-сообщества принято во внимание. Это новая история успеха МДС и в частности, Комитета МДС по минеральным ресурсам!

[Подробнее](#)

8 июня

Одобен третий пакет рекомендаций по оптимизации НПА, регулирующих предпринимательскую деятельность

Исполнительный директор МДС Аскар Сыдыков 8 июня выступил со-докладчиком на заседании Совета по регулятивной реформе при Правительстве КР, прошедшем под председательством вице-премьер-министра КР Олега Панкратова. Рассмотрены итоги исполнения Протокола предыдущего заседания Совета, реализация Плана работы на текущий год и третий пакет рекомендаций по оптимизации нормативной правовой базы, регуливающей предпринимательскую деятельность. Руководитель Отдела по регулятивной реформе проекта «САР» Нурмамбет Токтомаев сообщил, что третий пакет

IBC Weekly News

Events of June 5 – 11, 2017

June 7

The State supports business: subsoil users can work not wasting time for bureaucracy

On June 7, President Almazbek Atambayev signed the Law "On Amendments to Certain Legislative Acts in the Field of Land Use" aimed at further improvement of the land legislation of the Kyrgyz Republic. The adopted law provides for amendments including those to the Law "On Transfer (Transformation) of Land Plots" which exclude the need for land transformation for subsoil use. The amendments were initiated by the Justice Ministry with the support of the State Agency for Geology and Mineral Resources (currently the State Committee for Industry, Energy and Subsoil Use of the Kyrgyz Republic), the Economy Ministry and the State Agency for Environmental Protection and Forestry of the Kyrgyz Republic. IBC made great efforts to promote this initiative. During public discussions of the draft law, IBC presented its suggestions including the economic feasibility of releasing subsoil users from their obligations to transform land. Our experts participated in numerous discussions of this issue at different levels and in various commissions and working groups. It is gratifying that the opinion of the business community has been taken into account. This another IBC success story and in particular, the IBC Mineral Resources Committee.

June 8

The third package of recommendations to optimize regulatory framework governing business activity approved

IBC Executive Director Askar Sydykov spoke at a meeting of the Regulatory Reform Council under the Government of the Kyrgyz Republic. The meeting chaired by Deputy Prime Minister Oleg Pankratov, considered the implementation of the previous Council meeting's Minutes and the Action Plan for the current year. The Council also discussed the third package of recommendations to optimize the regulatory framework governing business activities. According to Nurmambet Toktomatov, Head of the Regulatory Reform Department of the SRR project, the third package includes recommendations to 251

<p>включает в себя рекомендации к 251 нормативно-правовому акту. От имени бизнес-сообщества Аскар Сыдыков поблагодарил ОБСЕ за поддержку регулятивной реформы, подчеркнув роль качества НПА в связи с ростом конкуренции в условиях ЕАЭС, а также реализацией проекта «Таза Коом». По итогам заседания принято решение одобрить третий пакет рекомендаций по оптимизации НПА.</p> <p>Подробнее</p> <p>МДС и Минэкономики обсудили вопросы, связанные с техническими регламентами ЕАЭС</p> <p>Заместитель министра экономики КР Алмаз Сазбаков и представители МДС рассмотрели вопросы, с которыми в МДС обращаются члены ассоциации. В последнее время много предложений поступает по техническим регламентам ЕАЭС, в частности от производителей безалкогольных напитков по проекту решения Совета ЕЭК «О техническом регламенте ЕАЭС «О безопасности упакованной питьевой воды, включая природную минеральную воду». Местных производителей беспокоит требование по маркировке питьевой воды, которая должна содержать информацию о способе обработки исходной воды. Алмаз Сазбаков пообещал проработать этот вопрос с соответствующими подразделениями министерства. В случае обоснованности предложений МДС этот вопрос будет вынесен на рассмотрение Совета ЕЭК.</p>	<p>normative legal acts. On behalf of the business community, Askar Sydykov thanked the OSCE for supporting the regulatory reform. He stressing the need for quality normative legal acts due to the growing competition within the Eurasian Economic Union, as well as the implementation of the Taza Koom project. The meeting approved the third package of recommendations on optimization of regulatory framework governing business activity.</p> <p>IBC and the Economy Ministry discuss issues related to the EEU technical regulations</p> <p>Deputy Economy Minister Almaz Sazbakov and IBC representatives discussed issues raised by IBC members. Many suggestions have been received on the technical regulations of the Eurasian Economic Union. For instance, the soft drink manufacturers are concerned about the draft decision of the Eurasian Economic Commission (EEC) Council on the EEU technical regulation "On safety of packaged drinking water including natural mineral water," in particular about the labeling of drinking water, which should contain information on the method of treatment of the extracted water. Almaz Sazbakov promised to consider this issue with the relevant Ministry's departments. If the IBC proposals are found to be justified, this issue will be submitted to the EEC Council for consideration.</p>
<p>8-9 июня</p> <p>Рассмотрены возможности интегрирования стандарта ИПДО в Кыргызстане</p> <p>МДС принял участие в семинаре «Возможности интегрирования стандарта ИПДО по раскрытию данных в государственную систему управления горнодобывающим сектором КР». Организовали семинар Институт управления природными ресурсами и секретариат Инициативы прозрачности добывающих отраслей (ИПДО). В мероприятии принял участие заместитель председателя Государственного комитета промышленности, энергетики и недропользования КР Уланбек Рыскулов. Консультант Института управления природными ресурсами Назгуль Кулова презентовала результаты исследования по управлению горнодобывающим сектором КР. Специалист по информации и данным Международного секретариата ИПДО Кристофер Клауссен рассказал о целях, выгодах и проблемах стандарта на примере Казахстана и Норвегии. Участники семинара ознакомились с процедурой интегрирования стандарта ИПДО в Кыргызстане. Исполнительный директор Фонда Евразия Центральной Азии Динара Мусабекова сообщила о возможностях его интегрирования в стране. Программный и региональный директор Международного секретариата ИПДО Дивеке Роган провела панельную дискуссию о сложностях в реализации плана корректирующих действий и как их преодолеть.</p> <p>Подробнее</p>	<p>June 30</p> <p>Integration of EITI standard in Kyrgyzstan considered</p> <p>IBC took part in the seminar "Opportunities for integrating the EITI Standard on disclosure of data into the state management system of the mining sector of the Kyrgyz Republic". The seminar was organized by the Natural Resource Governance Institute (NRGI) and the secretariat of the Extractive Industries Transparency Initiative (EITI). The event was attended by Ulanbek Ryskulov, Deputy Chairman of the State Committee for Industry, Energy and Subsoil Use. The NRGI Consultant Nazgul Kulova presented the results of the NRGI study on the mining sector management in Kyrgyzstan. Specialist of the EITI International Secretariat, Christoffer Claussen, told the participants about the objectives, benefits and problems of the EITI standard in the case of Kazakhstan and Norway. Executive Director of the Eurasia Foundation of Central Asia Dinara Musabekova informed on the possibility of the EITI standard integration in the country. Policy and Regional Director of the EITI International Secretariat, Dyveke Rogan, conducted a panel discussion on the difficulties in implementing the corrective action plan and ways to overcome them.</p>

<p>9 июня</p> <p>Возмещение потерь сельскохозяйственного производства обсудили с министром юстиции</p> <p>Представители МДС и горнорудных компаний встретились с министром юстиции КР Ураном Ахметовым и работниками Минюста. Участники встречи обменялись мнениями по проекту постановления Правительства КР «О внесении изменений и дополнений в постановление Правительства КР «Об утверждении нормативов стоимости возмещения потерь сельскохозяйственного производства и использовании средств, поступающих в порядке их возмещения» от 5 января 2016 года. По итогам встречи решено, что в случае необходимости МДС представит дополнительные предложения и замечания к проекту постановления. Если у вас есть такие предложения, просим представить их в МДС до 14 июня.</p>	<p>June 9</p> <p>Compensation for losses in agricultural production discussed with Justice Minister</p> <p>Representatives of IBC and mining companies met with Minister of Justice of the Kyrgyz Republic Uran Akhmetov and the Ministry's employees. The meeting participants exchanged views on the draft resolution of the Government of the Kyrgyz Republic "On Amendments and Additions to the Government Resolution "On Approval of Norms for the Cost of Compensation for Losses in Agricultural Production and Use of Funds Coming as Reimbursement" dated January 5, 2016. Following the meeting, it was decided that, if necessary, IBC will submit additional proposals and comments on the draft resolution. If you have such comments, please submit them to IBC by June 14.</p>
<p>11 июня</p> <p>МДС принял участие в Международном форуме высокого уровня по программе «Таза Коом»</p> <p>Исполнительный директор МДС принял участие в работе Международного форума высокого уровня Программы Цифровой Трансформации «Таза Коом», который прошел 11 июня в Государственной резиденции «Ала-Арча». В мероприятии приняли участие Президент КР Алмазбек Атамбаев, Генеральный секретарь Организации Объединенных Наций Антониу Гутерреш, Руководитель Аппарата Президента КР Сапар Исаков, Специальный представитель Европейского союза по Центральной Азии Петер Буриан, региональный директор Всемирного Банка по Центральной Азии Лилия Бурунчук, региональный директор по Кавказу, Молдове и Белоруссии Европейского банка реконструкции и развития Бруно Балванера, Постоянный Представитель Азиатского банка развития в Кыргызстане Кэндис МакДэйган, а также представители других международных организаций, дипломатических миссий и партнеров по развитию. Участники форума провели работу в тематических сессиях. По итогам форума принята совместная декларация. Подробнее</p>	<p>June 11</p> <p>IBC participates in the International High-Level Forum on the Taza Koom program</p> <p>IBC took part in the International High-Level Forum on the Taza Koom Digital Transformation Program, held on June 11 at the Ala-Archa State Residence. The event was attended by President of the Kyrgyz Republic Almazbek Atambayev, United Nations Secretary-General Antonio Guterres, Head of the Office of the President of the Kyrgyz Republic Sapar Isakov, European Union Special Representative for Central Asia Peter Burian, World Bank Regional Director for Central Asia Lilia Burunchuk, Regional Director for the Caucasus, Moldova and Belarus of the European Bank for Reconstruction and Development Bruno Balvanera, Country Director of the Asian Development Bank in Kyrgyzstan Candice McDeigan, as well as representatives of other international organizations, diplomatic missions and development partners. Participants of the Forum have been working in the thematic sessions. The forum adopted a joint declaration.</p>
<p>МДС в СМИ</p> <p>7 июня исполнительный директор МДС Аскар Сыдыков и координатор проекта «Таза Коом» Талант Султанов приняли участие в радиопередаче Maral FM, посвященной проекту «Таза Коом». Речь шла о том, готов ли бизнес к внедрению этого проекта. Не просто готов, а требует от правительства быстрее перейти к цифровой экономике, считает Аскар Сыдыков. На вопрос, верит ли бизнес, что проект поможет снизить коррупцию, он ответил: «Большинство верит, но есть и другие мнения. В любом случае, нам нужна</p>	<p>IBC in the media</p> <p>On June 7, IBC Executive Director Askar Sydykov and coordinator of the Taza Koom project Talant Sultanov took part in the Maral FM radio program dedicated to the Taza Koom project. The participants discussed whether the business is ready to implement this project. Not just ready, but requires the Government to move more quickly to a digital economy, Sydykov said. When asked if the business believes that the project will help reduce corruption, he replied, "Most believe, but there are also other</p>

<p>путеводная звезда, вера в лучшее будущее. Должна быть определенная картина будущего, и проект ее разрабатывает».</p> <p>9 июня вышел в эфир очередной выпуск видеосюжета МДС, организованный совместно с национальным информационным агентством «Кабар» и посвященный строительной отрасли Кыргызстана. В дискуссиях участвовали заместитель министра экономики КР Эльдар Абакиров, член комитета по строительству бизнес-ассоциации ЖИА, генеральный директор ОсОО "Эмарк строй" Чолпонбек Акматов и заместитель исполнительного директора МДС Данияр Медеров. Рассмотрены меры правительства по оптимизации отрасли, а также проблемы, с которыми сталкиваются предприниматели, и пути их решения. С видео можно ознакомиться здесь. Это видео опубликовано также информагентством FOR.kg ссылка</p> <p>Пресс-релиз МДС «Государство поддержало бизнес: недропользователи смогут работать, не тратя время на бюрократию» опубликован рядом СМИ: ИА «Кабар» ссылка, ИА 24.kg ссылка, ИА Knews ссылка, ИА Vesti.kg ссылка, ИА FOR.kg ссылка, ИА «Иш-Кабар» ссылка</p> <p>Пресс-релиз информирует о мнении МДС по принятым поправкам в Закон КР «О переводе (трансформации) земельных участков», которые исключают необходимость трансформации для целей недропользования.</p>	<p>opinions. In any case, we need a guiding star, a belief in a better future. There must be a definite picture of the future, and the project is developing it."</p> <p>On June 9, the next IBC weekly video clip was posted on Kabar IA website. It was dedicated to the construction industry in Kyrgyzstan. Deputy Economy Minister Eldar Abakirov, member of the Construction Committee of the JIA Business Association, General Director of the Emark Stroi LLC Cholponbek Akmatov and IBC Deputy Executive Director Daniyar Mederov discussed the Government's measures to optimize the industry, as well as the problems faced by entrepreneurs working in the construction industry and ways to solve them. You can view the video here. The video was also published by the FOR.kg news agency link</p> <p>The IBC press release "The State supports business: subsoil users can work not wasting time for bureaucracy" was published by Kabar IA, 24.kg IA, Knews IA, Vesti.kg, FOR.kg IA, and Ish-Kabar IA. The press release informs about the IBC opinion on the adopted amendments to the Law of the Kyrgyz Republic "On transfer (transformation) of land plots" which exclude the need for land transformation for subsoil use.</p>
<p>Новости членов МДС</p> <p>«Бай-Тушум» и проект USAID запускают инновационный проект по финансированию фермеров Кыргызстана</p> <p>7 июля Банк «Бай-Тушум» и проект USAID Агро горизонт подписали Меморандум о взаимопонимании в целях облегчения доступа к финансовым ресурсам фермеров. На официальной церемонии подписания были обсуждены совместные шаги, направленные на внедрение инновационных подходов в финансировании. Банком «Бай-Тушум» в рамках этого проекта будут внедрены три инновации. Одна из них - кредитование цепочек добавленной стоимости. За последние три года Банк накопил значительный опыт во внедрении такого льготного финансирования фермеров. Совместно с партнерами - заводами «Каинды Кант», «Талас Сут» и «Озон ата» были успешно реализованы цепочки добавленной стоимости в сегменте молочной переработки и переработки сахарной свеклы. Подробнее</p>	<p>News from IBC members</p> <p>Bai-Tushum Bank and the USAID project launch an innovative project to finance farmers in Kyrgyzstan</p> <p>On July 7, the Bai-Tushum Bank and USAID Agro-Horizon Project signed a Memorandum of Understanding to facilitate farmers' access to finance. At the official signing ceremony, joint steps were taken to expand the implementation of innovative approaches to financing. The Bai-Tushum Bank will introduce three innovations as part of this project. Lending to value chains is one of them. Over the past three years, the Bank has accumulated considerable experience in implementing such concessional financing of farmers. Together with the partners - the factories of Kaindy Kant, Talas Sut and Ozon Ata, the value chains in the dairy processing and sugar beet processing segment were successfully implemented.</p>
<p>Информация для членов МДС</p> <p>Приглашаем Вас принять участие в специальном опросе, целью которого является сбор мнений предпринимателей, работающих в секторе туризма, по продвижению бизнеса в социальных сетях (SMM технологии). Опрос разработан в рамках</p>	<p>Information for IBC members</p> <p>We invite you to take part in a special survey aimed at collecting opinions of entrepreneurs working in the tourism sector to promote business in social networks (SMM technology). The survey has been developed as part of the joint training project of the CCI KR and</p>

совместного обучающего проекта ТПП КР и USAID BGI для последующего проведения тренинга для предпринимателей, ведущих деятельность в секторе туризма. **Опрос будет проводиться онлайн до 23 июня 2017.** Пожалуйста, пройдите по ссылке, указанной в тексте: [Прислупить к опросу...](#) По всем вопросам просим обращаться в ТПП КР по тел. (312) 610 173 и электронной почте: strategy@cci.kg

В связи с многочисленными вопросами, поступающими в адрес посольства Германии в Бишкеке о порядке получения Шенгенской визы, **20 июня в 16.00** представители посольства проведут презентацию, посвященную процессу подачи заявки на получение визы для компаний - членов МДС. Консул посольства Германии Стефан Мартин и глава визового отдела Полина Филипп готовы ответить на вопросы по получению Шенгенской визы в Бишкеке. Если вам интересно узнать больше о процессе подачи заявки, позвоните по тел 623 679 или 623 801 или напишите по email: ibc.kyrgyzstan@gmail.com

22 июня компания «ИнтерКонсалт» проводит семинар «Безопасность пищевых продуктов, лучшие практики». Представленные темы будут интересны руководителям, директорам по качеству/производства, сотрудникам, отвечающим за разработку систем на основе HACCP. Место: City Hotel Bishkek. Время: с 9:30 до 18:30. Участие в семинаре бесплатное. Подробности по тел.: 880 015, 900 505.

Национальное Общество Красного Полумесяца КР проводит тренинги по подготовке к землетрясению и оказанию первой доврачебной помощи. Более подробную информацию можно получить по тел: (312) 300 190, 0(554) 29 08 83.

22-25 июня в Праге, Чешская Республика, Евразийский деловой совет проводит финансово-экономический форум стран СНГ и Европы «**Пражские деловые встречи**». Форум включает работу по секциям: финансовые рынки СНГ и Европы: новые форматы сотрудничества; актуальные вопросы экспортного финансирования: международный опыт и практика; транспортная и энергетическая инфраструктура СНГ; цифровые вызовы в новой экономике. Для подробной информации: <http://prague.fbc-cis.ru/>

21-23 июня в г. Астане состоится международная выставка-конференция «**Новое развитие кабельно-проводниковой продукции для нужд энергетики. Экспорт на мировой рынок**», «**Инвестиции в Зеленую энергетику**». Мероприятие проводит компания «Интер Экспо» при поддержке Министерства энергетики Казахстана и Союза инженеров-энергетиков Казахстана в рамках Евразийского Промышленного Форума. Организаторы конференции предлагают вам выступить в качестве спикера на конференции, посетить конференцию и выставку, стать экспонентом выставки. [Подробнее](#)

USAID BGI project for the subsequent training for entrepreneurs engaged in tourism. The survey will be conducted online until June 23, 2017. To proceed with the survey, please click [here](#). For all questions, please contact the CCI by tel. (312) 610 173 or e-mail: strategy@cci.kg

Due to numerous questions to the German embassy in Bishkek regarding the procedure for obtaining a Schengen visa, **on June 20** at 4pm, representatives of the German Embassy in Bishkek will give a presentation on the visa application process to the IBC member companies. The Consul Stefan Marin and Head of visa section Polina Phillips are ready to answer questions and hear recommendations on improvement of Schengen visa issuance process in Bishkek. If you are interested in learning about the application process for Schengen visa, please call us by tel. 623670 or 623801 or write email: ibc.kyrgyzstan@gmail.com

On June 22, the **InterConsult** will conduct a seminar "Food Safety: Best Practices". The presented subjects will be interesting to production managers and specialists responsible for introduction of HACCP-based management systems. Participation is free of charge. Time: from 9:30 to 18:30. Venue: City Hotel Bishkek. For more information, please contact **InterConsult** by tel.: 880 015, 900 505.

The National Red Crescent Society of the Kyrgyz Republic conducts trainings for preparing for the earthquake and providing first aid. For more information, please call: (312) 300 190, 0 (554) 29 08 83.

On June 22-25 in Prague, the Czech Republic, the Eurasian Business Council will hold a financial and economic forum of the CIS and European countries "Prague Business Meetings". The forum participants will work in the following sections: Financial markets of the CIS and Europe: new formats of cooperation; Current issues of export financing: international experience and practice; Transport and energy infrastructure of the CIS member countries; and Digital challenges in the new economy. For more information, please visit: <http://prague.fbc-cis.eng/>

On June 21-23, Astana will host an international exhibition-conference "**New development of cable and wire products for the needs of the energy sector. Export to the World Market**" and "**Investments in Green Energy**." The event is organized by Inter Expo with the support of the Ministry of Energy of Kazakhstan and the Union of Energy Engineers of Kazakhstan within the framework of the Eurasian Industrial Forum. The organizers of the conference invite you to participate in the event as a speaker at the conference, to attend the conference and exhibition, or become an exhibitor.

Правовой обзор НДС

Подписан закон, исключающий необходимость трансформации земель для целей недропользования

Президент КР Алмазбек Атамбаев 7 июня подписал Закон «О внесении изменений в некоторые законодательные акты в сфере землепользования». Закон принят Жогорку Кенешем 26 апреля 2017 года. Целью закона является дальнейшее совершенствование земельного законодательства страны. Принятый закон предусматривает поправки в Земельный кодекс, Лесной кодекс, Закон «О переводе (трансформации) земельных участков» и др. Поправки в Закон «О переводе (трансформации) земельных участков» исключают необходимость трансформации земель для целей недропользования. Поправки были инициированы Министерством юстиции КР при поддержке Государственного агентства по геологии и минеральным ресурсам (в настоящее время Госкомитет промышленности, энергетики и недропользования КР), Министерства экономики КР и Государственного агентства охраны окружающей среды и лесного хозяйства КР.

[Подробнее](#)

ЖК одобрил освобождение застройщиков от НДС при безвозмездной передаче инженерных сетей

Депутаты ЖК одобрили в трех чтениях законопроект «О внесении изменений в Налоговый кодекс Кыргызской Республики», освобождающий застройщиков от НДС при безвозмездной передаче инженерных сетей. Законопроект разработан в целях совершенствования налогового законодательства и исключения неравного подхода при налогообложении актов безвозмездной передачи застройщиками инженерных сетей.

Рассмотрен законопроект о запрете рубки, экспорта и импорта особо ценных древесных пород

Депутаты Жогорку Кенеша рассмотрели во втором чтении поправки в законы «О внесении изменений в закон Кыргызской Республики «О запрещении рубки, транспортировки, приобретения и сбыта, заготовки и использования, экспорта особо ценных (ореховых и арчовых) древесных пород в Кыргызской Республике». Поправки в закон направлены на сохранение особо ценных пород. Срок запрета завершился в феврале 2017 года. Проект закона предлагает вновь продлить действие вышеупомянутого закона.

Одобрены изменения в Закон «О таможенном регулировании в Кыргызской Республике»

Президент КР подписал Закон КР «О внесении изменений в Закон «О таможенном регулировании в Кыргызской Республике». Цель закона - совершенствование правового регулирования отношений в сфере таможенного регулирования и

IBC law review

A law that excludes the need to transform land for subsoil use signed

On June 7, President of the Kyrgyz Republic Almazbek Atambayev signed the Law of the Kyrgyz Republic "On Amendments to Certain Legislative Acts in the Field of Land Use." The law was adopted by the Jogorku Kenesh on April 26, 2017. The Law is aimed at further improvement of the land legislation of the Kyrgyz Republic. The adopted law provides for amendments to the Land Code, the Forest Code, the law "On the Transfer (Transformation) of Land Plots", etc. Amendments to the Law "On Transfer (Transformation) of Land Plots" exclude the need for land transformation for subsoil use. Amendments to the bill were initiated by the Justice Ministry with the support of the State Agency for Geology and Mineral Resources (currently the State Committee for Industry, Energy and Subsoil Use of the Kyrgyz Republic), the Economy Ministry and the State Agency for Environmental Protection and Forestry of the Kyrgyz Republic.

MPs approve the release of construction developers from VAT for gratuitous transfer of utility networks

The Jogorku Kenesh deputies have approved the third reading of the draft law "On Amendments to the Tax Code of the Kyrgyz Republic", which exempts developers from VAT on gratuitous transfer of engineering networks. According to the bill initiators, the draft law has been developed to improve the tax legislation and exclude the unequal approach when taxing acts of gratuitous transfer of utility networks by developers.

The bill on the prohibition of cutting, logging and export of especially valuable tree species considered

The Jogorku Kenesh deputies have approved the second reading of amendments to the laws "On the Introduction of Amendments to the Law of the Kyrgyz Republic on the Prohibition of Cutting, Transporting, Purchase and Selling, Logging and Use, and Export of Highly Valuable (Walnut and Archa) Woods in the Kyrgyz Republic." The term of the ban ended in February 2017. The draft law proposes to renew the above-mentioned law.

Amendments to the Law "On Customs Regulation in the Kyrgyz Republic" approved

The President of the Kyrgyz Republic has signed the Law "On Amendments to the Law of the Kyrgyz Republic "On Customs Regulation in the Kyrgyz Republic". The Law aims to improve the legal regulation in customs in the Kyrgyz Republic, taking into account law enforcement practices, the interests of the business community and the requirements of

<p>таможенного дела в КР с учетом правоприменительной практики, интересов бизнес-сообщества и требований договорно-правовой базы Евразийского экономического союза. Подробнее</p>	<p>the legal framework of the Eurasian Economic Union.</p>
<p>События на 12 – 16 июня</p> <p><i>15 июня</i> исполнительный директор МДС примет участие во встрече с председателем GIZ, Таней Гённер.</p> <p><i>16 июня</i> представители МДС примут участие в заседании Совета по развитию бизнеса и предпринимательства при Торага ЖК КР.</p>	<p>Events for June 12 – 16</p> <p><i>On June 15</i>, IBC Executive Director will meet with Chair of GIZ Management Board, Tanja Gönner.</p> <p><i>On June 16</i>, IBC representatives will participate in the meeting of the Business and Entrepreneurship Development Council under the Toraga (Speaker) of the Jogorku Kenesh.</p>
<p><i>С уважением,</i></p> <p><i>Международный деловой совет Кыргызская Республика, 720011 Бишкек, ул. Абдрахманова, 191 Хаятт Ридженси Бишкек, каб. 113 Тел: + 996 312 623801 Факс: + 996 312 623394 office@ibc.kg www.ibc.kg</i></p>	<p><i>Best regards,</i></p> <p><i>International Business Council Office 113, Hyatt Regency Bishkek 191, Abdrakhmanov Str., Bishkek Kyrgyz Republic, 720011 Tel: + 996 312 623801 Fax: + 996 312 623394 office@ibc.kg www.ibc.kg</i></p>